



BY AUCTION

WILL BE SOLD, without Reserve, for Cash only, at Burns and Woolsey's Auction Room, on Tuesday the 22d instant.

THREE Cases very Valuable French Law Books just arrived in the Terpichore, printed Catalogues of which will be distributed previous to the Sale—Also, a few dozen real Champagne, best London Particular Madeira and Choice Claret, Gunpowder Tea in Lots of ten pounds each and a variety of other articles.

Quebec, 5th December, 1801.

Sale to begin at One o'clock.

On the following day, Wednesday the 23d Current, Will be Sold at same place 30 Pipes Port Wine of a very excellent quality imported in the Queen Charlotte from London. Those who buy five Pipes, or upwards will have Credit for one half their purchase till 1st May next on furnishing the Brokers with approved notes.

And on same day, will be also Sold for Cash only, a general Assortment of Dry Goods, Groceries &c.

William Henry, 28th Nov. 1801.

LIST of such persons of this Borough and Parish as have paid their subscription money to the King, for this present year to enable His Majesty to carry on the present just and necessary War.

Names.	L.	S.	D.	Remarks.
Reverend John Doty	11	2	2½	
James Sawers	5			
Pierre Cornoyer	1	13	9	A Captain of the Parish militia for himself & Company.
James Shaw	5			
Robert Petticrew	5			
Henry Catzback	5			
John Driver	2	6		

£18 13 5½

(Signed)

JAMES SAWERS

Quebec, 3d. December, 1801.

Received the above sum of eighteen pounds, thirteen shillings and five pence half penny currency through the hands of H. W. Ryland, Esq. Secretary to His Excellency the Lieutenant Governor.

£18 13 5½

Per

HENRY CALDWELL,

Recevr. General.

(Signed)

MARTIN CHINIC.

TO THE PUBLIC

NOTICE is hereby given that Dorchester Bridge River St. Charles, will be leased for five years to the highest bidder on Monday 1st February at Herald's Tavern Upper Town of Quebec, at one o'clock in the forenoon.

The lease to begin on the 1st day of March next. The conditions are to be seen at the Subscriber's.

By order of the Trustees.

P. TETU, N. P.

Quebec, 1st December, 1801.

QUEBEC LIBRARY.

THE Proprietary Subscriber's of the Quebec Library, are requested to meet at the Library on Tuesday the 22d of the present month of December, at twelve o'clock precisely, to elect new Trustees and a Treasurer.

All persons who have Books belonging to the Library are requested to return them on Tuesday the 18th inst. before three o'clock in the afternoon that they may be inspected, under penalty of ten shillings.

Quebec, 9th December, 1801.

Frs. ROMAIN, Librarian.

MASSE Shaw & Co. Lower Town have for Sale. Groceries, Paint Oil of all kinds, Butter in Tinnettes, Madeira, good Port Wine by Pipe, Hhd. Qr. Cask or Dozen also an 8 Inch Cable and other Cordage.

Quebec, 9th December, 1801.

EIGHT DOLLARS REWARD.

DESERTED on the 15th November from the City of Quebec, Peter Durocher private Soldier in the 1st Batta. Royal Canadian Volunteers, aged 28 years, five feet seven inches high, fresh complexion, thin visage, brown hair and blue eyes; prior to his enlisting as a soldier, was a Friar, he deserted in his full Regimental Cloaths and side Arms; he was born in the Parish of L'Assomption in Lower Canada, near a creek called Point du Jour, where his connections now reside, and at which place it is supposed that he is concealed.

Whoever will apprehend the said deserter or give information so that he may be secured in any Jail or delivered over to any of His Majesty's Garrisons in Upper or Lower Canada, shall receive Eight Dollars Reward on applying to the Honble. Lieut. Col. De Longueuil commanding the 1st Batta. Royal Canadian Volunteers at Quebec. And any person harbouring or concealing the above mentioned deserter will be protected to the utmost rigour of the Law.

Quebec, 17th November, 1801.

LISTE des personnes de ce Bourg et de cette paroisse qui ont payé le montant de leur souscription à la Majesté pour cette présente année, pour mettre la Majesté à même de continuer la présente guerre aussi juste que nécessaire.

Noms.	L.	S.	D.	Remarques.
Le Reverd. John Doty	11	2	2½	
James Sawers	5			
Pierre Cornoyer	1	13	9	Capitaine de milice de la paroisse, pour lui-même et sa compagnie.
James Shaw	5			
Robert Peltier	5			
Henry Catzback	5			
John Driver	2	6		

£18 13 5½

(Signé)

JAMES SAWERS

Receveur.

Quebec, 3e. Decembre, 1801.

Reçu, la somme ci-dessus montant à dix huit livres treize chellins et cinq deniers et demi courant, par les mains de H. W. Ryland, Ecuyer, Secrétaire de son Excellence le Lieutenant Gouverneur.

£18 13 5½

Pr. HENRY CALDWELL,

Recevr. Général.

(Signé)

MARTIN CHINIC.

AU PUBLIC

AVIS est par le présent donné que Lundi le 1er. Fevrier prochain à une heure après midi, à la Taverne de Herald en la haute ville de Québec, le Pont Dorchester sera donné à bail pour cinq années qui commenceront à courir du 1er. Mars prochain, au plus haut et dernier enchérisseur. On pourra voir les conditions de bail avant ce tems chez le Soussigné.

Par ordre des Syndics.

F. TETU, N. P.

Quebec, 1er. Decembre, 1801.

A VENDRE PAR ENCAN.

Sans réserve, pour argent comptant seulement, à la Chambre d'Encan de BURNS & WOOLSEY, Mardi le 22 de ce mois.

TROIS Caisnes de livres de Loi François, de très grande valeur, dont des Catalogues imprimés seront distribués avant la vente. Aussi quelques douzaines de vrai Champagne, du Madère particulier de Londres de la première qualité et du Bourdeaux de choix, du thé Impérial par lots de dix livres chaque, et une variété d'autres articles.

Quebec, 5e. Decembre, 1801.

Mercredi, le jour suivant, 23e, du courant, seront vendus au même lieu, 30 pipes de Port d'une très excellente qualité, importé dans la Queen Charlotte de Londres. Ceux qui acheteront cinq pipes ou au dessus auront crédit pour moitié de leur acquisition jusqu'au 1er. Mai prochain, en fournissant aux Courtiers des billets approuvés.

Et le même jour sera aussi vendu, pour argent comptant seulement, un assortiment général de marchandises seches, d'épiceries, &c.

BIBLIOTHEQUE DE QUEBEC.

LES Messieurs Souscripteurs Propriétaires de la Bibliothèque de Québec, sont priés de s'assembler Mardi, 22me. présent mois, à midi précis, à la dite Bibliothèque, pour procéder à l'élection de nouveaux Syndics, et d'un Trésorier.

Toutes personnes qui ont des Livres de la Bibliothèque sont priées de les rapporter au plus tard, Vendredi 18me. prochain, avant 3 heures, afin qu'ils soient inspectés, sous peine de l'amende de dix chellins.

Quebec, 9e Decembre 1801.

Frs. ROMAIN, Bibliothécaire.

à une séance special de la paix, Lundi, le 7 Decembre, 1801.

DISTRICT DE QUEBEC. Il est ordonné que pendant ce mois le pain blanc de douze sols pèse trois livres six onces, et le pain bis de douze sols pèse quatre livres six onces; et que les boulangers marquent leurs pains des lettres initiales de leurs noms.

Par ordre de la Cour.

(Signé)

J. F. PERRAULT, Greffier.

HUIT PIASTRES DE RECOMPENSE.

DESERTE, le 15e. Novembre, de la ville de Québec, Pierre Durocher, soldat dans le 1er. Batta. des Royaux Volontaires Canadiens, âgé de 28 ans, ayant cinq pieds 7 pouces de hauteur, le teint coloré, le visage mince, les cheveux bruns, et les yeux bleus; il étoit Recollet avant de s'engager comme soldat; il est déserté avec son uniforme et ses petites armes; il est natif de la paroisse de l'Assomption dans le Bas Canada, près d'un ruisseau nommé Pointe du Jour; où résident actuellement ses parents, et où on suppose qu'il s'est caché.

Quiconque prendra le dit déserteur ou en donnera information, de manière qu'il puisse être mis en sûreté dans quelque prison, ou délivré dans aucune des garnisons de la Majesté du Haut ou Bas Canada, recevra huit piastres de récompense, en s'adressant à l'Hon. Lieut. Col. de Longueuil, commandant le 1er. Batta. des Royaux Volontaires Canadiens à Québec. Et quiconque logera ou cachera le Déserteur ci-dessus mentionné sera poursuivi suivant toute la rigueur de la Loi.

Quebec, 17e. Novembre 1801.

ADVERTISEMENT.

THE Communication by Post, with Upper Canada will commence on Monday the 21st of the ensuing month, when a Courier will leave Montreal for Kingston, on whose arrival at that place, another Courier will proceed to York, passing on to Niagara by the head of Lake Ontario, and returning by the same route.

It is proposed that this intercourse with the Upper Province, shall be regularly continued once every month.

A Mail to go by this conveyance will be made up at the General Post Office on Thursday the 17th of next month.

General Post Office, Quebec, 26th November, 1801.

WANTED

TO Rent for a term of years a small House in good repair and condition, in an airy and retired part of the Upper Town or St. John's Suburb, with a stable for two or three Head of Cattle, a Caleche house, a convenient yard and useful Garden, whoever has such to rent will please to apply to the Printer, Quebec, 28th November, 1801.

JAMES MITCHELL, begs leave to inform his friends and the Public, that he received per the Lord Duncan from London, a general assortment consisting in.

Hyson, Souchong, Congou & Green Tea, Barley Sugar, White & Brown Candy do. Spanish Juice, Currents, Bloom Raisins, Prunes & Figs, Orange Peel & do. Chips, white, black and long Pepper and other spices, Vermacelli and Macaroni, Hinglais, Mustard and best white Wine Vinegar, French Olives, Capers, India Soy, Queen Sauce, Walnut and Mustard Ketchup, best Florence Oil, a general assortment of Woollen Drapery do. do. of Hosiery suitable for the winter season Calf Skins, Seal and Dog do. Black and Green Morocco do. perfumery, madeira and Port Wine, Jamaica Spirits and French Cordials.

N. B. Just received per the Trepichore from London best Cheshire, Double and Single Gloucester Cheese and Pigs Apple do. a variety of other articles too tedious to enumerate, which he will dispose of on the most reasonable terms.

Quebec, 12th December, 1801.

MONTREAL BY virtue of a Writ of venditioni exponas issued out to wit. of His Majesty's Court of King's Bench, holding civil pleas, in and for the said District, at the suit of Joseph Frobisher, Esquire, commanding me, that after three advertisements in the Quebec and Montreal Gazettes, I do cause to be exposed to sale and to be sold, for the best and highest price that can be got, a certain Fief and Seigneurie, commonly called the Seigneurie of Saint Francois le neuf, situate on the south side of Saint Charles, in the District aforesaid, containing one league and a half, more or less, in front, on the River Richelieu, by two leagues in depth, bounded in front by the said River Richelieu and in depth by the Seigneurie of Madame DeLorme of Yamaska, on one side by the Seigneurie of Saint Denis and on the other side by the Seigneurie of Hertel de Rouville, Esquire, with the mills and other buildings thereon erected, and the rights members and appurtenances thereto belonging, by me heretofore seized and taken in execution as belonging to Margaret Hughes, widow and common law wife of the Honorable James Walker, Esquire, deceased, and also tutrix to the minor children, issue of her marriage with the said deceased; I do hereby give notice that the said Fief and Seigneurie will be sold and adjudged to the highest bidder, at my Office, in the City of Montreal, on Friday the fifteenth day of January next, at one of the clock in the afternoon; at which time and place the conditions of sale will be made known.

Edw. Wm. GRAY, Sheriff.

Montreal, 12th November, 1801.

DISTRICT OF QUABEC. WHEREAS under and by virtue of a certain Writ of Execution issued out of His Majesty's Court of King's Bench of Civil Jurisdiction, in and for the said District at the suit of Jean Baptiste Gagnon and Marie Therese Boule, his wife, against the lands and tenements of Jean Baptiste Tanquay to me directed, I did seize and take in execution as belonging to the said Jean Baptiste Tanquay a lot or piece of land of three arpents in breadth, by forty arpents in depth, situate in the Seigneurie of Ladurantay, first concession, Parish of St. Gervais, first cote St. Louis, within the said District, commencing in front at the line of prolongation running from the Seigneurie of Beaumont and ending at the ungranted lands; bounded on one side to the north-east by Michel Attelour, and on the other side to the south-west by Jean Baptiste Gagnon, with a house, stable and saw-mill thereon erected, and having so seized and taken the said premises in execution, I did cause the same to be advertised and published according to Law, to be sold and adjudged to the highest bidder at the Church door of the Parish of St. Gervais, on Monday, the tenth day of August last, on which day the sale did not take place for want of purchasers: Now I do hereby give notice, that in obedience to and by virtue of a Writ of Venditioni Exponas issued out of the said Court of King's Bench, to me directed, the aforesaid premises will be sold and adjudged to the highest bidder, at the Church door of the Parish of St. Gervais aforesaid on Monday, the twenty second day of February next ensuing, at ten o'clock in the forenoon, at which time and place the conditions of sale will be made known.

J. A. SHEPHERD, Sheriff.

All persons having claims on the above described premises by mortgage, other right or incumbrance are hereby advertised to give notice thereof to the said Sheriff at his Office in the City of Quebec, according to Law: and further notice is hereby given that no opposition shall be admitted or allowed to be made, the whole or a part of the said lot or piece of land so seized as aforesaid, or as in charge or servitude on the same, will be received by the said Sheriff, except previous to the fifteen days next, before the day fixed by this advertisement for the sale and adjudication thereof.

Quebec, 26th November, 1801.

ADVERTISEMENT.

A communication avec le Haut-Canada, par Poste, commencera Lundi le 21 du Mois prochain, lorsqu'un Courier laissera Montreal pour Kingston, a l'arrivee du quel a cette place, un autre Courier partira pour York, passant a Niagara par le haut du lac Ontario et revenant par la même route.

On propose que cette communication avec la Haute Province soit régulièrement continuee une fois chaque mois.

Il sera forme une maille, pour être envoyée par cette voie, Jeudi, le 17 du mois prochain, au Bureau general des Postes a Quebec.

Bureau general des Postes

Quebec, 26e Novembre, 1801.

On cherche a Louer

POUR un certain nombre d'annees, une petite maison en bon etat, situee dans quelque endroit retire et eleve de la Haute Ville, ou dans le faubourg St. Jean, avec une etable pour deux ou trois animaux, une remise, une cour commode, et un bon jardin. Quiconque a une telle maison a louer pourra s'adresser a l'Imprimeur. Quebec, 28e Novembre 1801.

JAMES MITCHELL prend la liberte d'informer les amis et le public qu'il a reçu de Londres par le Lord Duncan, un assortiment general de marchandises, consistant en thes Hyson, Souchong, Congo et Vert, Sucre d'Orge, do. Candi, blanc et brun; jus de reglisse, gadelles, raisins en grappes, prunes et figues, écorces d'orange confites, poivre blanc, noire et long, et autres epices, vermicelle et champignons, cole de poisson, moutarde et vinaigre de vin blanc de la meilleure espee; olives de France, capres, India Soy, et sauce de Quen, Ketchup de noix et de champignon, de la meilleure huile de Florence, un assortiment general de lainages et de bas convenables pour la saison de l'Hiver; peaux de veaux, de loup-marins et de chiens, de maroquin noir et vert, parfumerie, vins de Port et de Madere, esprit de la Jamaïque, et cordons François.

N. B. Il vient de recevoir de Londres par le Trepichore, du fromage de Cheshire, double et simple de Glos. et du fromage en tete, avec une variété d'autres articles, dont le detail seroit trop long, et dont et de tout il disposera aux prix les plus modiques.

Quebec, 12e Decembre, 1801.

MONTREAL EN vertu d'un ordre de venditioni exponas émané de la SAVOIR. Cour du Banc du Roi de la Majesté pour les causes civiles, dans et pour le dit District, a la poursuite de Joseph Frobisher, Ecuier, me requérant après trois avertissements dans les Gazettes de Quebec et Montreal, d'exposer en vente et faire vendre au meilleur et plus haut prix que l'on pourroit obtenir, un certain Fief et Seigneurie, vulgairement nomme la Seigneurie de St Francois le neuf, situe au cote Sud de Saint Charles, dans le District aforesaid, contenant une lieue et demie (plus ou moins de front sur la riviere Richelieu, sur deux lieues en profondeur, bornée devant par la dite riviere Richelieu et dans la profondeur par la Seigneurie de Madame DeLorme d'Yamaska, d'un cote par la Seigneurie de Saint Denis, et d'autre cote par la Seigneurie d'Hertel de Rouville, Ecuier, avec les moulins et autres batiments dessus construits, et les droits, privileges et dependances y appartenants, ci-devant par moi saisi et pris en execution comme appartenant a Marguerite Hughes, veuve et commune en biens de l'Honorable James Walker, Ecuier, decede, et aussi tutrice des enfans mineurs issus de son mariage avec le dit defunt. Je donne avis par le present que le dit Fief et Seigneurie sera vendu et adjuge au plus haut enchereur, a mon Bureau dans la cite de Montreal, vendredi, le quinziesme jour de Janvier prochain, a une heure de l'après midi; auxquels tems et lieux les conditions de vente seront énoncées.

Edw. Wm. GRAY Sheriff.

Montreal 12e. Novembre 1801.

DISTRICT DE QUABEC. ATTENDU que sous et en vertu d'un ordre d'execution émané de la Cour du Banc du Roi de la Majesté, de Jurisdiction civile, dans et pour le dit District, a la poursuite de Jean Baptiste Gagnon et Marie Therese Boule, la femme, contre les terres et possessions de Jean Baptiste Tanquay, a moi adressees j'ai saisi et prise en execution, comme appartenant au dit Jean Baptiste Tanquay, une piece de terre de trois arpents de largeur sur quarante arpents de profondeur, situee dans la seigneurie de La Durantay, premiere concession, paroisse de St. Gervais, premiere cote St. Louis, dans le dit District, commençant devant a la ligne de prolongation, courant depuis la Seigneurie de Beaumont, et finissant aux terres non concédées; bornée d'un cote au Nord-est par Michel Attelour, et de l'autre cote au Sud-ouest, par Jean Baptiste Gagnon, avec une maison, etable et moulin a scie dessus construits, et ayant ainsi saisi et prise en execution les dites premises, je les ai fait avertir et publier suivant la Loi, pour être vendues et adjugées au plus haut enchereur a la porte de l'Eglise de la paroisse de St. Gervais, Lundi, le dixieme jour d'Août dernier, auquel jour la vente n'a pas eu lieu faute d'enchereurs. or je donne avis par le present qu'en obéissance et en vertu d'un ordre de venditioni exponas, émané de la dite Cour du Banc du Roi, a mon adresse, les sus-dites premises seront vendues et adjugées au plus haut enchereur a la porte de l'Eglise de la paroisse de St. Gervais sus-dite, Lundi le vingtieme jour de Fevrier, a dix heures du matin, auxquels tems et lieux les conditions de vente seront énoncées.

J. A. SHEPHERD, Sheriff.

Tous ceux qui ont des pretensions sur les premises ci-dessus designees, soit par hypothèque, ou autre droit, ou servitude, sont par le present avertis d'en donner avis au dit Sheriff a son Bureau dans la Cite de Quebec, suivant la Loi: et de plus avis est par le present donne, qu'aucune opposition afin d'annuler ou afin de distraire, le tout ou partie de la dite piece de terre ainsi saisie comme sus-dit, ne sera reçue par le dit Sheriff, a moins que ce ne soit dans les quinze jours qui precéderont le jour fixe par cet avertissement pour la vente et adjudication d'icelle.

Quebec, 26e Novembre 1801.

FOR SALE AT THE PRINTING OFFICE.

FEW Edinburgh Almanacks for 1801. Price 5/

Quebec, 26th June, 1801.